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Ciuca: Nu va astepta nimeni ca România sa vina din urma; prin PNRR si OCDE

putem sa recuperam

Presedintele Senatului, Nicolae Ciuca, a pledat, luni, pentru reducerea decalajelor dintre România si statele

dezvoltate, PNRR si accederea în OCDE fiind solutii pentru realizarea acestui deziderat.

 

"Suntem într-o competitie cu toti cei cu care interactionam pe piata mare, deschisa, în toate sectoarele de activitate,

iar aici trebuie sa constientizam cu totii ca nu va astepta nimeni în România sa vina din urma. Suntem într-o

dezbatere legata de tot ceea ce avem de facut, pentru ca într-adevar România sa capete o dinamica, un ritm similar

cu cel al tarilor dezvoltate si aici avem multe de recuperat. Am convingerea ca prin PNRR putem sa recuperam si

sa finalizam parte din procesele de modernizare si de transformare a României în toate sectoarele. (...) A doua

solutie este accederea noastra la Organizatia de Cooperare si Dezvoltare Economica (OCDE). Este un parcurs pe

care ne-am asumat cu totii ca trebuie sa-l finalizam si (...) este obligatoriu sa gasim solutiile pentru a ajunge la

standardele specifice acestei organizatii care reuneste cele mai dezvoltate, moderne si industrializate si

tehnologizate state din din lume", a spus Ciuca la "Bucharest Leaders Summit: The Highway to Succes",

desfasurat la Senat.

 

Potrivit lui Ciuca, pentru reducerea decalajelor "este nevoie de lideri care sa înteleaga nevoia si posibilitatea

mentinerii de catre tara noastra a unui ritm cât se poate de accelerat".

 

"Liderul nu este suficient pentru a asigura progresul si dezvoltarea, este nevoie de echipe consolidate si solidare

pentru a putea sa sprijine deciziile leadershipului si sa convinga oamenii sa îi urmeze. (...) Toti cei care exercita

atributii de leadership trebuie sa aiba o deschidere si un dialog permanent cu oamenii (...) Este absolut necesar sa

avem convingerea la nivelul întregii societati, ca printr un angajament al nostru, al tuturor, prin solidaritate si

unitate putem sa (...) parcurgem drumului spre succes", a adaugat Ciuca.

 

Liderul PNL a punctat ca decalajele trebuie reduse pe domenii cu potential în tara noastra si a atras atentia, pornind

de la unele date ale Institutul National de Statistica, ca România, "tara cu un potential agricol enorm si cu o mare

capacitate de sustinere a sectorului zootehnic, (...) are un deficit de balanta comerciala de 2,4 - 2,6 miliarde de

euro".

 

"În conditiile în care avem un sector al educatiei în domeniul medicinei si farmaciei destul de consolidat si cu

potential foarte mare, deficitul de balanta comerciala este, de asemenea la 2 miliarde si ceva de euro. Şi apoi, vine

partea care este greu de înteles. Am avut o industrie chimica si a substantelor petroliere destul de dezvoltata, iar

aici deficitul de balanta urca la 4 miliarde (...) Avem trei sau patru rafinarii de putere si importam 95% din bitumul

cu care vrem sa construim autostrazi, în conditiile în care cheltuim pentru ecologizarea reziduurilor si îndeplinirea

normelor normele de mediu", a explicat Ciuca.

 

El a mai spus ca se importa plastic, celuloza, desi aveam combinate si avem stuf, resturi de lemn.

 

"Desi IT-ul are în PIB-ul României o pondere de aproximativ 8,5%, când vine vorba de industria calculatoarelor, a

pieselor electronice si a opticii, balanta, de asemenea, depaseste 2 miliarde. Sunt câteva date (...) care ar trebui sa

nasca întrebari si sa genereze solutii. (...) Suntem foarte multi dependenti de import", a mentionat Ciuca.

 

Referindu-se la conflictele din Ucraina si din Orientul Mijlociu, liderul PNL a punctat ca "trebuie sa gândim ca o

natiune care îsi doreste un viitor pentru tânara generatie, sa aiba capacitati proprii de rezilienta".

 

"Chestiunea aceasta nu este doar o responsabilitate a cuiva aflat vremelnic într o functie, ci trebuie sa fie o
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responsabilitate a întregii societati pe care putem s-o realizam de la nivelul cel mai de sus al conducerii tarii pâna

jos, unde ne place noua sa spunem, educatia celor celor sapte ani de acasa", a continuat Ciuca.

 

El considera ca "reducerea disparitatilor trebuie facuta din interior", astfel încât sa nu mai existe regiuni ramase în

urma.

 

"Sa speram ca la final vom avea solutiile necesare sa putem sa ne inspiram din ele, sa le asumam la nivel politic si

sa venim cu politici publice care cu adevarat se înscrie România pe un drum coerent de dezvoltare. Avem tendinta

sa actionam un entuziasm în prima parte a unei a unei angajament si dupa aceea sa temporizam", a mai transmis

Ciuca.
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